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Drøftelse af rammerne for Bevillingsnævnets fremtidige virke 

22/12115 Åben Sag 

Sagsgang 

BEV, KB 

Sagsfremstilling 

Det er aftalt i gruppeformandskredsen og på Bevillingsnævnets møde den 4. oktober 2022, at der 

skal være en drøftelse af nævnets fremtidige virke. I denne sag fremlægges på denne baggrund 

muligheden for at uddelegere kompetencen til det administrative niveau i forhold til at træffe 

afgørelser i bevillingssager. 

 

Det nuværende Bevillingsnævn i Norddjurs Kommune er nedsat af Kommunalbestyrelsen til at 

træffe afgørelser om at udstede og forny alkoholbevillinger mv. Det følger af restaurationslovens § 

10, stk. 2, at alkoholbevilling gives og fornys af kommunalbestyrelsen efter forhandling med 

politiet. En kommunalbestyrelse kan ifølge lovens § 10, stk. 3 nedsætte et bevillingsnævn til at 

træffe afgørelser, der efter loven er henlagt til kommunalbestyrelsen. Det er således muligt, men 

ikke obligatorisk at have et bevillingsnævn.  

 

Erhvervsdrivende, der i dag ansøger om alkoholbevilling mv., indgiver ansøgning til Østjyllands 

Politi, der sagsbehandler ansøgningen. Som led i sagsbehandlingen indhenter politiet oplysninger 

fra SKAT og Byg og Miljø i Norddjurs Kommune, inden sagen vurderes. Politiet sender derpå sin 

indstilling til Norddjurs Kommune, som fremlægges for Bevillingsnævnet. 

 

Bevillingsnævnet forelægges således sager, der allerede er gennemarbejdede og vurderet af politiet, 

og på den baggrund begrænser nævnets opgave sig i praksis til en formel og kort 

godkendelsesprocedure, hvilket blandt andet også afspejles i, at varigheden af nævnets møder er 

højst 15 minutter. Bevillingsnævnet holder med undtagelse af juli måned møde hver måned, såfremt 

der er sager at behandle. På møderne i 2022 har der været mindst én og højst otte sager til 

behandling pr. møde.  

 

Det er en mulighed, at Kommunalbestyrelsen i stedet delegerer udøvelsen af sin kompetence til den 

kommunale administration som erstatning for Bevillingsnævnet.  
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En ny praksis med ren administrativ behandling af sagerne vil gøre sagsgangen kortere, da de 

erhvervsdrivende i de fleste tilfælde kan forvente at modtage deres afgørelse tidligere, fordi der ikke 

længere skal afventes et nævnsmøde, når sagerne oversendes fra politiet til kommunen.  

 

Sagsbehandlingen vil fortsat følge forvaltningslovens almindelige regler, blandt andet i forhold til 

partshøring, begrundelse og klagevejledning. Nedlæggelse af Bevillingsnævnet vil medføre et 

behov for en faktuel opdatering af den eksisterende restaurationsplan, men ændrer ikke ved 

restaurationsplanens formålsbeskrivelse.   

 

I forhold til opretholdelse af dialogen med politiet, der i dag har en repræsentant i Bevillingsnævnet, 

vil dialogen fortsat være en mulighed. Der er i årshjulet for temamøder i Kommunalbestyrelsen 

planlagt et årligt temamøde med Østjyllands Politi i 2023. Årshjul for temamøder i 2023 er 

godkendt på kommunalbestyrelsesmødet den 23. august 2022.   

 

Hvis kompetencen uddelegeres til det administrative niveau foreslås det, at Økonomiudvalget 

fremover i december måned bliver fremlagt en oversigt over administrativt behandlede 

bevillingsansøgninger i det forgangne år. 

 

Flere andre kommuner har ændret rammerne for deres bevillingsnævns virke ved helt eller delvist at 

uddelegere kompetencen til det administrative niveau. Det gælder blandt andet Thisted Kommune 

og Solrød Kommune.  

 

Såfremt Bevillingsnævnet ønsker at uddelegere kompetencen til det administrative niveau, således 

at Bevillingsnævnet ikke længere behandler sagerne, så kræver det, at Kommunalbestyrelsen 

formelt tager stilling til en nedlæggelse af Bevillingsnævnet. 

Sammenhæng til andre politikker/strategier og fagområder 

Restaurationsplanen 

Afbureaukratiseringsmålsætningerne fra 2019  

Økonomiske konsekvenser 

Ingen 



Kommunalbestyrelsen 13-12-2022

Indstilling 

Kommunaldirektøren indstiller, at Bevillingsnævnets fremtidige virke drøftes og uddelegerer 

kompetencen til administrativt niveau. 

Beslutning i Bevillingsnævnet den 06-12-2022 

Bevillingsnævnet indstiller at kompetencen uddelegeres til administrativt niveau. 

Beslutning i Kommunalbestyrelsen den 13-12-2022 

Godkendt at kompetencen uddelegeres til administrativt niveau. 

 

 

Afbud: 

Sebastian Grauert (I) 

Anette Ruby Liebe (A) 

 

Bilag: 
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